
Zápis ze zasedání Akademického senátu Jihočeské univerzity v Českých 
Budějovicích ze dne 9. března 2004 

 
Přítomni (bez titulů): 
Komora učitelů: Bezecný, Blažka, Doskočil, Ehrlichová, Holátová, Hrubý, Kaplánek, 
Kozlová, Křišťan, Pavlík, Podlaha, Krejčí, Papoušek, Král,  
Komora studentů: Duda, Hauer, Jílek, Jukl, Liška, Svoboda, Volný, Koutecký, Havlíček, 
Rubeš 
Nepřítomni (bez titulů): 

Komora učitelů: Švejda, Kaštovský, Tichý, Sak 

Komora studentů: Filistein, Papež,  
Host: rektor JU prof. Bůžek, prof. Brandl, prof. Střeleček, prof. Zrzavý, kvestorka ing. 
Kropáčková, zástupce JU v SK RVŠ Tomáš Zdechovský 

 

V úvodu poděkoval jménem Akademického senátu JU předseda A. Křišťan  bývalému 
rektorovi prof. Střelečkovi  za spolupráci a přivítal na zasedání nastoupivšího rektora prof. 

Bůžka. Prof. Střeleček vyjádřil uznání práci AS JU během jeho funkčního období a prof. 
Bůžek pozdravil členy AS JU s přáním plodné spolupráce s novým vedením JU.  

 
Zasedání zahájil předseda AS JU dr. Křišťan a informoval o programu zasedání AS JU. 

K programu zasedání neměli přítomní členové žádné připomínky – program byl všemi 
přítomnými členy AS JU schválen. 
Jako zapisovatelka byla schválena ing. Kozlová, jako skrutátor senátor Duda.  

 

Program: 

1. Schvalování návrhu rektora na rozdělení dotace ze státního rozpočtu na rok 2004. 
2. Schvalování Studijního a zkušebního řádu JU. 
3. Schvalování Stipendijního řádu JU. 
4. Návrhy na prorektory JU. 

5. Schvalování Studijního a zkušebního řádu BF JU. 
6. Zásady pro ubytování studentů HÚ JU v akademickém roce 2004/2005. 
7. Diskuse o problematice rozdělování dotace na ubytování studentů. 
8. Různé. 

 

Ad 1. 
Paní kvestorka JU komentovala rektorem předložený návrh na rozdělení dotace ze státního 
rozpočtu na rok 2004. Upozornila na změnu v metodice, která se týká použití koeficientu 
úspěšnosti K a dále navýšení dotace o bonus dle úspěšnosti studijních doktorských programů. 
JU patří mezi univerzity s nejvyšším bonusem. S návrhem rozpočtu byli seznámeni také 
děkani, ředitelé a tajemníci jednotlivých fakult a ústavů, kteří neměli k danému návrhu žádné 
připomínky. Senátor Podlaha vznesl dotaz týkající se problematiky FRIMu, paní kvestorka 
odpověděla, že otázka FRIMu bude řešena. 
 
Hlasování:   

Komora studentů: 10 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 14 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
 

Návrh rektora na rozdělení dotace ze státního rozpočtu na rok 2004 byl schválen.  
 

 



Ad 2. 
Prof. Brandl informoval přítomné členy o změnách a nutnosti dalšího doplnění Studijního a 
zkušebního řádu JU, tak aby byl v souladu s požadavky MŠMT. Senátor Koutecký požaduje 
zakomponovat do Studijního a zkušebního řádu JU již Akademickým senátem JU schválené 
připomínky (viz Zápis ze zasedání AS JU ze dne 24.11.2003, bod 4). Předkládaný materiál se 
bude projednávat na dalším zasedání AS JU. A. Křišťan upozornil na potřebu projednání 
dalších návrhů změn SZŘ, tak jak zazněly na zasedání 24.11., Z. Bezecný připomněl dohodu, 
dle níž členové senátu mají připomínky k SZŘ zasílat jemu (viz zmiňovaný zápis); dohodl se 
již s prof. Brandlem, že došlé připomínky zpracují k projednávání na dalším zasedání AS JU.  
 

 

Ad 3. 

Prof. Brandl komentoval rektorem předložený  ke schválení Stipendijní řád JU.  
Během projednávání tohoto bodu odešel 1 senátor zastupující komoru studentů. 
  

Hlasování:   

Komora studentů: 9 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
Komora učitelů: 14 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

Návrh Stipendijního řádu JU byl schválen v předložené podobě. 
 

Ad 4. 

Pan rektor prof. Bůžek předložil AS JU k vyjádření ve smyslu §9 odst. 2 písm. b) 

Zák.111/1998 záměr jmenovat prorektorem prof. Z. Brandla, prof. F. Střelečka, prof. J. 
Zrzavého, prof. V. Papouška. 
Usnesení AS JU: AS JU projednal záměr jmenovat uvedené prorektory JU bez připomínek. 
 

Hlasování: 

Komora studentů: 9 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, 1 se zdržel hlasování. 
 

Usnesení bylo schváleno. 

 

Ad 5. 

Prof. Brandl rektorem předložený ke schválení Studijní a zkušební řád BF JU.  
 

Hlasování: 

Komora studentů: 9 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

Studijní a zkušební řád BF JU byl schválen v předložené podobě. 
 

Ad 6. 

Senátor Bezecný komentoval rektorem předložený ke schválení text „Zásady pro ubytování 
studentů HÚ JU v akademickém roce 2004/05“.   

Hlasování: 

Komora studentů: 9 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

Zásady pro ubytování studentů HÚ JU v akademickém roce 2004/05 byly schváleny.  



 

Ad 7. 

Zástupce studentů v Radě VŠ Tomáš Zdechovský informoval o problematice rozdělování 
dotace na ubytování studentů. MŠMT zaslalo rektorům VŠ dotazník, který by měl sloužit jako 
jeden z podkladů pro reformu dotací na ubytování studentů. Pan rektor prof. Bůžek sdělil 
přítomným členům, že byl zaslán pouze návrh pro připomínky – cca 12 otázek týkajících se 

reformy dotací na ubytování. Konkrétní dotazník nebyl panu rektorovi prof. Bůžkovi ani 
bývalému rektorovi prof. Střelečkovi doručen. Reforma týkající se ubytování studentů by 
měla platit od 1. 1. 2005. Zástupce Studentské komory AS JU Jan Jukl informoval o 
připravované schůzce zástupců studentů vysokých škol s představiteli SK RVŠ, která se bude 
konat dne 26. března 2004. Dále informoval o přípravě setkání SK AS JU se studenty JU dne 
24. března 2004. 
Ad 8. 
Po projednání bodu 4 prof. Papoušek rezignoval na funkci senátora AS JU v souvislosti s 

dodržením Zákona o VŠ, §8 odstavec 2. Předseda A. Křišťan  pozve do senátu zástupce PF ve 
smyslu čl. 11 Volebního a jednacího řádu AS JU. 
 
Pan předseda AS JU dr. Křišťan oznámil, že za prof. Zrzavého, který rezignoval na funkci 
senátora AS JU (viz zápis ze zasedání AS JU ze dne 10. 2. 2004), nastupuje Dr. Ing. Richard 

Tichý, CSc. z  BF JU.    

  
Dr. Křišťan informoval o aktivitách projednávaných Radou vysokých škol:  
- podpora iniciativě „Týden neklidu“ se snahou využít ji k osvětě uvnitř akademických obcí i 
navenek o problematice transformace vysokých škol 
- o odpovědi poslanců na zaslané otázky ohledně vysokého školství 
- o podnětech ke změně zákona o vysokých školách 

 

Jan Jukl informoval o probíhající petici, která se týká „Týdnu neklidu“. 

 
Senátor Duda navrhl upřesnění adres senátorů AS JU pro poštovní styk. Pozvánky týkající se 
akcí pro senátory mu jsou doručeny se zpožděním.    
 

Pan rektor prof. Bůžek pozval všechny přítomné senátory na inauguraci rektora a prorektorů, 
která se bude konat 22. 4. 2004 v aule „Bobík“ JU. Všem senátorům bude ještě doručena 
pozvánka. Dále pan rektor prof. Bůžek informoval o České konferenci rektorů, jejíž zasedání 
bude probíhat na JU ve dnech 22. 4. 2004 - 23. 4. 2004. 

 
Předpokládaný termín příštího zasedání AS JU - 6. 4. 2004 od 17,00 hodin. 

 

Zapsala: ing. Lucie Kozlová, Ph. D. 


